

## **Аннотация**

*Базовые ценности студенческой молодёжи Беларуси и Казахстана: социологический анализ/ Белоусова Анастасия Евгеньевна, Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. А.Н. Данилов.*

**Ключевые слова** – базовые ценности, молодежь, аксиология, молодежь, студенчество, Республика Беларусь, Республика Казахстан.

**Объект** дипломной работы– студенты и студентки высших учебных заведений Беларуси и Казахстана.

**Предмет** дипломной работы – базовые ценности студенческой молодёжи Республики Беларусь и Республики Казахстан

**Цель работы** – теоретико-методологическое осмысление и анализ базовых ценностей белорусской и казахстанской студенческой молодежи.

**Полученные результаты** – систематизированы существующие теоретические трактовки понятия «ценность»; выявлены основные методики и подходы изучения базовых ценностей; рассмотрены в качестве объектов социологического исследования молодёжь и студенчество; создана теоретическая модель ценностей современной молодежи Республики Беларусь и Республики Казахстан.

## **Annotation**

Basic values of student youth in Belarus and Kazakhstan: sociological analysis / Belousova Anastasia Evgenievna, Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; scientific hands. A.N. Danilov.

**Keywords** – basic values, youth, axiology, youth, students, Republic of Belarus, Republic of Kazakhstan.

**The object** of the thesis is students of higher educational institutions of Belarus and Kazakhstan.

**The subject** of the thesis is the basic values of students of the Republic of Belarus and the Republic of Kazakhstan.

The purpose of the work is a theoretical and methodological understanding and analysis of the basic values of the Belarusian and Kazakh students.

The results obtained – the existing theoretical interpretations of the concept of “value” are systematized; The main techniques and approaches to the study of basic values are identified; youth and students are considered as objects of sociological research; The theoretical model of values of modern youth of the Republic of Belarus and the Republic of Kazakhstan has been created.